
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Jana Dobrzyñskiego

na 65. posiedzeniu Senatu
w dniu 17 listopada 2010 r.

Oœwiadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Donalda Tuska

Szanowny Panie Premierze!
Uzyska³em niepokoj¹ce informacje zwi¹zane z reform¹ emerytaln¹, która w Polsce funkcjonuje od

1 stycznia 1999 r. Z przekazanej mi relacji wynika, i¿ od 1 stycznia 2011 r. w polskim systemie emery-
talnym nast¹pi¹ znacz¹ce zmiany, wskutek których zostan¹ ograniczone, a nawet ca³kowicie wstrzy-
mane transfery pieniêdzy do otwartych funduszy emerytalnych.

Zdajê sobie sprawê z tego, w jak trudnej sytuacji finansowej znajduje siê obecnie pañstwo polskie, je-
dnak¿e ewentualna jej poprawa nie mo¿e nastêpowaæ kosztem obywateli i ich przysz³ych œwiadczeñ
emerytalnych.

Bior¹c pod uwagê, i¿ planowane zmiany dotycz¹ce transferu pieniêdzy do OFE mog¹ w pocz¹tkowym
okresie zmniejszyæ wysokoœæ deficytu, lecz w okresie póŸniejszym mog¹ spowodowaæ znaczny jego
wzrost, nale¿a³oby siê powa¿nie zastanowiæ nad tymi zmianami reformy oraz rozwa¿yæ uzasadnienie
ich wprowadzenia. W istocie bowiem, pomimo chwilowej poprawy sytuacji finansowej pañstwa, w per-
spektywie d³ugoterminowej mog¹ wyst¹piæ powa¿ne problemy.

Dlatego te¿ zwracam siê do Pana Premiera z proœb¹ o udzielenie odpowiedzi na nastêpuj¹ce pytania:
1. Czy w najbli¿szym czasie przewiduje Pan wprowadzenie zmian w obecnym systemie emerytalnym,

a jeœli tak, to w jakim zakresie?
2. Czy ewentualne wprowadzenie tych zmian nie nast¹pi kosztem obywateli i wysokoœci ich przy-

sz³ych œwiadczeñ emerytalnych?
3. Jakie korzyœci, jeœli chodzi o finanse Rzeczypospolitej Polskiej, przynios¹ te zmiany oraz w jakim

okresie? Czy przewiduje Pan poprawê sytuacji finansowej pañstwa w perspektywie d³ugoterminowej,
a jeœli tak, to na jakiej podstawie?

Z powa¿aniem
Jan Dobrzyñski




